

Referat af fællesmøde i Foreningen Mejeriet, mandag d. 9. oktober 2017 hos Henning

Til stede: Henning, Torben, Johnny V., Siri og Lene Gregaard. **Afbud fra:** Brian, Lillian, Lisbet, Tanja og Jesper.

Referent: Siri

Der var ingen egentlig ordstyrer.

Mødet var specielt ved at de tilstedeværende samt Lillian og Tanja umiddelbart forud mødtes ved Ø-Butikken for at se på lokalerne der. 150 m² er til leje snart. Spørgsmålet er om foreningen vil leje det. Lene Gregaard (samt Henning og Siri) var der (også) for at se om det vil være noget for Kunst på Orø at være med til at leje (og sætte i stand).

Alle var enige om at det vil være en god idé at få lokaler til butik og værksteder, og at beliggenhed, rummellighed og ydre forhold er fine. Der er plads til at der kan foregå mere, fx cykelværksted. Det Lille Orøværksted har tilkendegivet interesse for at flytte derop i et af rummene. Mindre idéelt er rummene næsten uden vinduer (belyst med neon), uopvarmede, misligholdte og der er kun adgang til vand på toiletet (?) Rummene er ikke attraktive til kunststillinger, men som skulpturværksted.

Konklusionen blev at vi vil sætte fuld kraft de næste tre uger fra dags dato for at aktivere de mennesker og grupper på Orø, som kunne tænkes at ville være med. Kampagnen fokuserer på at finde frivillige, samarbejdspartnere og sponsorer. Sideløbende vil vi søge at forhandle den rette pris for lokalerne, og her kunne mødedeltagerne gå med til en husleje på max 3000 kr., og herefter genoverveje efter et år.

- Finansieringsgruppen vil lægge budget, herunder danne overblik over den nødvendige bemanning (mødes tirsdag d. 10.)
- Kommunikationsgruppen vil udarbejde kampagnemateriale og aktionere via sociale medier.
- Johnny V. forhandler med udlejer.
- Bestyrelsen kontakter eksisterende og mulige samarbejdspartnere (FORS, Holbæk Kommune, Beboerforeningen, Ungdomsklubben, Orø Natur m.fl.)
- Torben kontakter sit håndværkernetværk med henblik på at finde sponsorer.
- Markedsgruppen vil benytte Kræmmermarkedet d. 21. til at hverve flere frivillige, sætte opslag op mange steder, og aktivt uddele flyers til containerens besøgende. Markedsgruppen mødes ved containeren d. 14. i åbningstiden.
- Deltagere på workshop fredag d. 13. om øens grønne iværksættere (på Tanjas initiativ) hører om deres projekter kan drage nytte af et lokalefællesskab (fx kontorplads).

Mht. bemanning i åbningstiden, var der blandt de tilstedeværende ressourcer til hhv. en vagt pr. måned, en vagt pr. uge, to vagter pr. uge samt en frivillig indsats på kvart tid. Der skal altså findes væsentligt flere frivillige til det praktiske!

Nyt fra grupperne

Containergruppen: Brian er ny koordinator for containerens vagtskema, Johnny påtager sig at hverve til containeren.

Finansieringsgruppen: Mødes hver tirsdag. Nyt fokus bliver i oktober på at beskrive hvad det kræver at drive Ø-butikken.

Siden sidst

En gruppe studerende på landskabsarkitekturuddannelsen på KU (jeg kom til at sige RUC ved mødet) har valgt at bruge Mejeriet og vores formål med projektet til en opgave, som skal undersøge, hvordan man kan bruge landskabsdesign til at bidrage til udviklingen i et ø-samfund. De er i gang. Siri orienterer, når hun hører fra dem.

Vi glemte at fortælle om turen til Makværket.

Kalenderen

14. okt.: Markedsgruppemøde ved containeren.

21. okt.: Kræmmermarked.

27. okt.: Afbud fra Brian til fredagsbar. Vi vil spørge Cathrine om vi må holde det hos hende. Stemning for at lave mad sammen næste gang. Torben vil godt koordinere maden. De tilstedeværende deler udgifterne, som ventes at blive 20-30 kr pr deltager. Dato: 27. oktober. Brian vil gerne stå for næste fredagsbar.

6. nov.: Fællesmøde

9. nov.: Besøg i Tølløse Fællesskab: Vi vil om muligt gerne deltage i fællesspisningen. Siri aftaler nærmere med Jens Algot, og vi koordinerer samkørsel ved næste fællesmøde. Vi tager af sted kl. ca. 16:30, fællesspisningen begynder kl 17:30.